

التعافي بعد كوفيد-19:
نهج مستجيب للشباب
المؤتمر العالمي السابع للاتحاد البرلماني الدولي
للبرلمانيين الشباب
28-29 نيسان/ أبريل 2021

#YoungMPs @IPUParliament

المصانة

المشاركة



المستقبل



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

التغليب

التوظيف



أطلق المؤتمر ولادة زخم جديد لتمكين الشباب، مدفوعاً بالجرأة والتطلع إلى المستقبل
دعوة: لا ديمقراطية بدون شمول ومشاركة تمثيلية
ولا شمول ومشاركة تمثيلية بدون الشباب في
مكائهم الصحيح على طاولة صنع القرار



- 128 برلمانياً من جميع أنحاء العالم
- 57 نائبة برلمانية و 71 نائباً برلمانياً
- 15% من النواب في المؤتمر كانوا دون سن الثلاثين
- ممثلو المنظمات الدولية والمنظمات الشبابية والبرلمانات والأوساط الأكاديمية والقطاع الخاص
- العدد الإجمالي للمشاركين 257



الممارسات الجيدة:

- حصص الشباب
- التوفيق بين سن الأهلية وسن التصويت
- إنشاء اللجان والتجمعات النيابية الشبابية
- بناء شراكات متينة بين الأجيال

مشاركة الشباب

2.6 بالمئة فقط من أعضاء البرلمان في العالم تقل أعمارهم عن 30 عاماً. يمكن للشباب أن يبلغوا من العمر ما يؤهلهم للتصويت، ولكن ليسوا كباراً بما يكفي ليتم انتخابهم للبرلمان في 69 بالمئة من البلدان.

التوصيات:

- إذا أردنا تمكين الشباب، فلنقم أولاً بإنشاء مساحات آمنة حيث يمكن للشباب قيادة التغيير وتوسيع حدود ما يعنيه أن يكون المرء سياسياً.
- ولكي يحدث هذا، نحتاج إلى فتح البرلمان أمام المزيد من الأشخاص على المستوى الشعبي وإبصال أصواتهم إلى طاولة صنع القرار.
- يمكننا القيام بذلك من خلال تسخير القوة التحويلية للأجهزة ووسائل التواصل الاجتماعي وزيادة الوعي بدور البرلمان ودور البرلمانين.

التعليم

تأثر 1.5 مليار طفل وشباب في جميع أنحاء العالم بإغلاق المدارس والجامعات. يجب أن يقضي العمل الحازم على عدم المساواة في الوصول إلى التعلم عبر الإنترنت؛ ويضمن استمرارية التعلم والحراك الدولي.

التوصيات:

- نحن بحاجة إلى الاستثمار في التعليم ووضع المال في مكانه!
- دعونا ندعو حكوماتنا لتلبية الهدف المتمثل في توفير 6٪ من الناتج المحلي الإجمالي الوطني للتعليم في الموازنة الوطنية.
- سوف يفيدنا جميعاً تطبيق بُعد الجندر والعمر والتنوع على التشريع، مع مراعاة الاحتياجات الخاصة للفتيات والفتيان.
- نحن بحاجة إلى العمل بشكل وثيق مع حكوماتنا وجامعاتنا وطلابنا على النماذج الهجينة في أنظمة التعليم لسد الفجوات الرقمية.
- ندعو التعاون الإنمائي إلى تخصيص تمويل أساسي للتعليم أثناء الجائحة وفي أعقابها.

الممارسات الجيدة:

- تشريعات لتسهيل التعلم الرقمي
- الوصول المجاني إلى الإنترنت للشباب الضعفاء
- برامج الدعم المالي للطلاب
- حصول الجميع على تعليم عالي الجودة
- تدريب المعلمين على نحو الأمية الرقمية



الصحة

تأثير الجائحة على الصحة النفسية كبير، بما في ذلك الأمراض العقلية السريرية والعزلة والضغط المزمن، يعاني الشباب من عدم إمكانية الوصول لخدمات الصحة الجنسية والإنجابية الملائمة للشباب.



التوصيات:

- علينا، بصفتنا برلمانيين، أن نتخذ إجراءات جريئة مع تشريعات قوية ورقابة لمعالجة الاضطرابات الحالية في الوصول إلى الخدمات الصحية الأساسية وكذلك للقضاء على العنف القائم على الجندر ضد الشباب والفتيات.
- يجب أن تفي الرعاية الصحية الشاملة بعودها للشباب.
- قرار الاتحاد البرلماني الدولي بشأن تحقيق تغطية الرعاية الصحية الشاملة عام 2030 يمكن أن يكون بمثابة إطار عمل للمساعدة في هذا الصدد.
- ينبغي علينا جميعاً أن نولي مزيداً من الاهتمام والموارد للصحة النفسية للشباب ونحث الحكومات على الاستثمار في خدمات الصحة النفسية.

الممارسات الجيدة:

- حملة منظمة الصحة العالمية "فلتتعطِ واحدة" للتبرع
- باللقاحات
- تشريع لضمان استمرارية تعلم المراهقات الحوامل
- التدريب المهني للمراهقات الأمهات
- مساحات آمنة لخدمات الصحة الجنسية والإنجابية



التمكين الاقتصادي

أثرت الجائحة على الشباب بشدة: فقد زادت من الصعوبات التي يواجهها الشباب الباحثين عن عمل. فقد الشباب وظائفهم في القطاعات التي تأثرت في الغالب بالجائحة مثل البيع بالتجزئة والتصنيع والسياحة وما إلى ذلك.

التوصيات:

- أولاً وقبل كل شيء، يجب أن ندعم الإصلاحات الهيكلية، بما في ذلك معالجة بطالة الشباب
- نحن كأعضاء برلمانيين شباب لدينا دور حاسم نلعبه لتحسين الأطر التشريعية المصممة خصيصاً لرواد الأعمال الشباب.
- وبشكل أكثر تحديداً، يمكننا الشروع في تشريعات قوية لتشجيع القطاع الخاص عن طريق الحوافز الضريبية لتوظيف الشباب.
- يجب أن ننظر في استخدام الدخل الأساسي كوسيلة لتمكين الشباب اقتصادياً.
- باختصار، نحن بحاجة إلى الاستثمار في الأفراد والمؤسسات والوظائف اللاحقة.

الممارسات الجيدة:

- برامج القروض والائتمانات الصغيرة
- حصص الشباب في مجالس إدارة الشركات الخاصة
- برامج توظيف الشباب واستراتيجية المهارات
- توسيم الشركات الصغيرة والمتوسطة للشباب وإدراجها في مشتريات الشركات الكبيرة

التعافي بعد كوفيد-19:

نهج مستجيب للشباب

المؤتمر العالمي السابع للاتحاد البرلماني الدولي

مؤتمر الاتحاد البرلماني الدولي السابع للبرلمانيين الشباب

28-29 نيسان/ أبريل 2021

#YoungMPs @IPUParliament

النشأة

الإشراف البرلماني

ما هو دور البرلمانيين والبرلمانيات؟

ينبغي الاستفادة من الإرادة السياسية للبرلمانيين، بد
مختلف أصحاب المصلحة، والاستفادة من أنظمة
وإعادتها
العودة إلى الحياة؛ فتح أبواب التوظيف وريادة الأعمال
للشباب؛ وكسر الحواجز والسماح لقوة الأفكار والعمل من
قبل الشباب بتغيير جوهر المشاركة السياسية. أخيراً وليس
آخرًا، قم بحماية جيل المستقبل من خلال حماية صحتهم
ورفاههم.

وظيفة المبرزين



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

البرلمانية

الشراكات بين المجالس



POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians

28-29 APRIL 2021

#YoungMPs @IPUParliament



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Future

Education

Employment

Health

Participation



POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians
28-29 APRIL 2021

#YoungMPs @IPUParliament



Future

Education

Employment

Health

Participation



The Conference launched the birth of a new momentum for youth empowerment, driven by the bold and forward-looking call: ***No democracy without inclusion and representative participation, and no inclusion and representative participation without young people in their rightful place at the decision-making table***



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

- 128 parliamentarians from around the world
- 57 were women MPs and 71 male MPs
- 15 per cent of the MPs in the Conference were under the age of 30
- Representatives of international organizations, youth organizations and parliaments, academia and the private sector
- The total number of participants 257

POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians

28-29 APRIL 2021

#YoungMPs @IPUParliament



Future

Education

Employment

Health

Participation

YOUTH PARTICIPATION

Only 2.6 per cent of the world's MPs are under 30.
Young people can be old enough to vote, but not old enough to be elected to parliament in 69 per cent of countries.

Recommendations:

Good practices:

- Youth quotas
- Aligning age of eligibility with the voting age
- Creating youth parliamentary committees and caucuses
- Building strong inter-generational partnerships

- If we want young people to be empowered, let us first create safe spaces where youth can drive change and expand boundaries of what it means to be a politician.
- For this to happen, we need to open up parliaments to more people from the grassroots level and bring their voices at the decision making table.
- We can do so by harnessing the transformative power of gadgets and social media and increase awareness of the role of parliament and that of parliamentarians.

POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians

28-29 APRIL 2021

#YoungMPs @IPUParliament



Future

Education

Employment

Health

Participation

EDUCATION

1.5 billion children and youth worldwide affected by the closure of schools and universities. Resolute action should eliminate inequalities of access to online learning; ensure learning continuity and international mobility.

Recommendations:

Good practices:

- *Legislation to facilitate digital learning*
- *Free internet access for vulnerable youth*
- *Student's financial support programs*
- *Universal Access to quality tertiary education*
- *Teachers training in digital literacy*

- We need to invest in education and put the money where our mouth is! Let's call on our respective governments to meet the target of providing 6% of the national GDP to education in the national budget.
- It will benefit us all to apply a gender, age and diversity dimension to legislation, taking into account the specific needs of girls and boys.
- We need to work closely with our governments, universities and students on the hybrid models in education systems to bridge the digital divides.
- We call upon development cooperation to commit core funding to education during the pandemic and in its aftermath.

POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians

28-29 APRIL 2021

#YoungMPs @IPUParliament



Future

Education

Employment

Health

Participation

Good practices:

- *WHO Campaign “GoGiveOne” to donate vaccines*
- *Legislation to ensure learning continuity for pregnant adolescents*
- *Vocational trainings for teen mothers*
- *Safe spaces for Sexual and Reproductive Health Services*

HEALTH

The impact of the pandemic on mental health is significant, including clinical mental diseases, isolation and chronic stress. Young people suffered and lacked access to youth friendly sexual and reproductive health services.

Recommendations:

- We, as Parliamentarians should take bold actions with robust legislation and oversight to address the current disruptions in access to essential health services as well as to eliminate gender-based violence against young women and girls.
- Universal Health Care should deliver on its promises to young people. IPU’s Resolution on Achieving Universal Health Care Coverage by 2030 can serve as a framework to assist in this regard.
- We should all pay more attention and resources to youth mental health and urge governments to invest in mental health services.

POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians

28-29 APRIL 2021

#YoungMPs @IPUParliament



Inter-Parliamentary Union
for democracy for everyone

Future

Education

Employment

Health

Participation



Good practices:

- *Micro-credits and loans programmes*
- *Youth quotas in the boards of administration of private companies*
- *Youth employment and skills strategy programmes*
- *Branding youth SMEs and including them in the procurement of large corporations*

ECONOMIC EMPOWERMENT

The pandemic impacted young people harshly: it increased difficulties for young jobseekers to find a job. Young people lost their jobs in the sectors mostly affected by pandemic such as retail, manufacturing, tourism etc.

Recommendations:

- First and foremost, we should support structural reforms, including to address youth unemployment
- We, as young MPs have crucial role to play to improve the legislative frameworks, designed particularly for young entrepreneurs.
- More specifically, we can initiate strong legislation to encourage private sector by tax stimulus to employ youth.
- We should consider the use of basic income as means to empower economically young people.
- To sum up, we need to invest in people, institutions and decent jobs.

POST-COVID-19 RECOVERY: A YOUTH-RESPONSIVE APPROACH

Seventh IPU Global Conference
of Young Parliamentarians

28-29 APRIL 2021

 #YoungMPs @IPUParliament



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

WHAT ROLE FOR PARLIAMENTS?

The political will of parliamentarians, with support of various stakeholders, should be brought to bear and **bring education systems back to life; open-up the doors of employment and entrepreneurship to young people; and break through barriers and allow the power of ideas and action by youth to change the essence of political engagement.** Last but not the least, **protect the future generation by safeguarding their health and well-being.**

*Budgetary
function*

*Parliamentary
mechanisms*

*Inter-
generational
partnerships*

Legislation

*Parliamentary
oversight*